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Savonrannan yläluokkien siirtyminen Kerimälle 

 

Mikko Ripatti, sivistystoimenjohtaja 
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Sarri Aalto, Kerimäen koulun rehtori 

Merja Leppänen, koulusuunnittelija 
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- Mikko Ripatti taustoitti kokonaistilannetta kaupungin tasolla. 

- Tero Tuononen esitteli Savonrannan koulun tilanteen 

Keskustelussa esille nousseet asiat, kommentit ja kysymykset 

Selvitystyöhön liittyvät asiat, prosessin eteneminen, kustannukset 

-  Miten prosessi on käynnistynyt? 

- Konkreettisia lukuja toivotaan esitettäväksi – millaisia säästöjä siirrosta syntyisi? 

Vastauksia: 

- Asian käsittely on lähtenyt liikkeelle siitä, että sivistyslautakunta perusti 2022 

palveluverkkotyöryhmän. Toukokuussa 2022 työryhmä sai selvityksen valmiiksi. Palveluverkkotyö 

on tullut esille vuoden 2023 talousarviovalmistelussa. Asiaa on käsitelty kaupunginjohtajan 

johtoryhmässä. Sivistystoimenjohtaja sai tehtäväksi lähteä selvittämään asiaa. 

- Sivistyslautakunnan puheenjohtaja on antanut tehtäväksi selvittää etäopetuksen ja osittaisen 

integraation mahdollisuudet. 

- Hallintolain mukaan asiasta on tiedotettava, kun se tulee vireille. Siinä vaiheessa kun tehdään 

esitystä päätettäväksi, järjestetään viralliset kuulemiset. 

 

- Koulujen lakkauttamisesta päättää kaupunginvaltuusto, luokkien siirtämisestä sivistyslautakunta. 

- Kaupungin kotisivulla on Palveluverkkoselvitys, jossa on esitelty koulukohtaiset kustannukset. 

Lautakunnan esittelyyn tulee tiedoksi tilinpäätökseen perustuvat tiedot kustannuksista. 

- Hyvinvointialueelle siirtymisen myötä sivistystoimen rooli on kasvanut suureksi ja säästöpaineet 

kohdistuvat sivistystoimeen. Säästötoimenpiteet ei kuitenkaan ole ainut syy tälle suunnittelulle.  

Opetuksen järjestäjän on myös huomioitava opettajien pätevyys (kelpoisuus). Virkaa ei voit täyttää 

vakinaisena, jos opettaja ei ole kelpoinen. 

- Suurimmat säästöt tulevat henkilöstösäästöistä. Ongelmana on suuret tilakustannukset. 

 

- Kommentteja ja lausuntoja pyydetään 14.2.2023 mennessä. Sivistyslautakunta keskustelee asiasta 

kokouksessaan 16.2.23. Valtuustoseminaari on 13.3.2023 

-  

Oppilasmäärät, oppilasennakointi 

-  

- Oppilasennakoinnin mukaan menee vielä useampi vuosi siihen kun lapsiluku pienenee. Miksi asia 

otetaan nyt esille, kun tilanne on ollut jo aiemmin samanlainen? 



- Kun voimassa on valtuuston päätös siitä, että koulu voidaan lakkauttaa, kun oppilasmäärä putoaa 

alle 25, onko tarkoituksena lakkauttaa koulu sen jälkeen kun yläkoululaiset on ensin siirretty pois? 

- Miten kantakaupungin alueella huomioidaan vähenevä lapsimäärä? 

- Annetaan lasten olla Savonrannalla koulussa niin pitkään kuin mahdollista, tehdään toimenpiteitä 

vasta sitten kun lapsimäärä putoaa. Lapset joutuvat joka tapauksessa 9 luokan jälkeen siirtymään 

muualle opiskelemaan. 

Vastauksia: 

- On suuri kynnys lähteä suunnittelemaan alaluokkalaisten siirtoa. 

 

Vaikutukset kylän elinvoimaan ja toimintaan 

- On huomioitava myös elinkeinopoliittiset asiat, on hankala saada ihmisiä muuttamaan alueelle ja 

sitoutumaan asumaan täällä, jos alueella ei ole koulua. Koulun loppuminen on kuolinisku kylälle. 

- Kaupungin pitäisi pystyä ajattelemaan toimintaa lohkoittain, ei pelkästään sivistystoimen osalta. 

Savonrannalla on hyvä, peruskorjattu koulu, josta maksetaan joka tapauksessa, vaikka oppilaat 

lähtisivät Mitä muuta toimintaa koululle voisi sitten olla? Savonrannan talous on hyvässä kunnossa 

viime vuosien jälkeen. Sivistystoimeen pitäisi panostaa koulutukseen. Kun muualla laitetaan kouluja 

kiinni, meillä pitäisi toimia toisinpäin: Tarjotaan mahdollisuutta sijoittua ja työllistyä maaseudulle. 

- Alkutuotannon työpaikkoja ei voi siirtää muualle, koulu tarvitaan lapsia ja nuoria varten. 

 

Kuljetukset ja koulupäivän pituus 

- Onnettomuusriski kasvaa koulumatkojen pidentyessä. 

- Koulukuljetuksen pidentyminen aiheuttaa sen, että vapaa-ajan määrä vähenee, unen tarve on 

yläkoululaisilla myös suuri. Harrastuksiin ei ehdi. Kävelymatkat bussille ovat pitkät, samoin on 

huomioitava bussien odotusajat. Kuljetukset eivät ole suoria kuljetuksia, vaan kuljetusaikaa lisää 

oppilaiden poimiminen eri puolilta. Myös inhimilliset tekijät pitäisi ottaa huomioon 

Vastauksia: 

- Perusopetuslaki säätelee kuljetusajat ala- ja yläluokille.  

-  

 

Oppilaisiin ja oppilashuoltoon liittyvät asiat 

- Koulutusta järjestettäessä on perusopetuslain mukaisesti huomioitava lapsen etu. 

- Onko huomioitu, että koulupäivän kuormituksen lisääntymisen myötä oppimisen tuen määrä 

lisääntyy? 

- Huolenaiheena mahdollinen kiusaaminen; aikoinaan Savonrannalta käytiin Kerimäellä, silloin oli 

kiusaamista. 

- Valtakunnan uutisissa esille nostettu huoli oppimisen tason laskemisesta, mutta se ei välttämättä 

johdu opetuksesta vaan esim. juuri pitkistä matkoista, oppilailla on masennusta. 

- Mikä on Kerimäen koulun toimintatapa, jos lapsi sairastuu koulupäivän aikana? 

- Oppilaan kommentti: Jos oppilailta kysytään, kukaan ei halua pois Savonrannalta 

- Oppilaan kommentti: Mitkä ovat tästä saatavat säästöt, mikä on onnellisuuden hinta? 



Vastauksia: 

- Oppilaiden tuen tarpeet huomioidaan.  

- Kaikissa Savonlinnan kouluissa on käytössä kiusaamiseen puuttumisen KaMu-malli. Kyselyjen 

pohjalta opettajat ja KaMu-tiimi kouluilla selvittävät kaikki esille tulleet tapaukset. 

- Kaikissa Savonlinnan kouluissa on sama toimintamalli; jos lapsi sairastuu, huoltaja soitetaan 

hakemaan lapsi kotiin. Mikäli tämä ei ole mahdollista, järjestetään tilanne niin, että lapsella on 

mahdollisuus sairastaa rauhassa erillisessä tilassa 

- Oppilaiden mielipiteitä kysytään kyselyllä, joka on käynnissä. Oppilaiden vastaukset huomioidaan 

lapsivaikutusten arvioinnissa. 

 

Opetuksen järjestämiseen ja opettajiin liittyvät asiat 

- Voidaanko opettajien paikata avata vakinaisina? Määräaikaisiin tehtäviin ei haeta. 

- Voisiko tilapalvelu huolehtia tyhjiksi jäävistä tiloista? 

- Voidaanko kuljettaa oppilaita Kerimäeltä Savonrannalle, voivatko opettajat käydä Kerimäellä 

opettamassa, voidaanko järjestää etäopetusta? Onko tutkittu Kolin koulun mallia? 

-  

Vastauksia: 

- Etäopetus ei tämän hetken lainsäädännön mukaan ole mahdollista, mutta etäyhteyksiä 

hyödyntävän opetuksen mahdollisuutta tutkitaan. Valvojana on oltava tämän hetken 

lainsäädännön mukaan pätevä opettaja, ohjaajan valvonta ei riitä. 

- Opettajilla pitää olla kelpoisuus, jotta hän olisi pätevä opettaja opettamaan yläkoulun aineita. 

Mikko Ripatin yhteenveto keskustelusta lopuksi: 

- Lähivuosina Savonrannan yläluokilla on oppilaita, tilanne voi muuttua 

- Koulumatkan pituus vaikuttaa lapsen koulupäivään, lepoon sekä harrastusmahdollisuuksiin. 

- Koulumatkaan liittyen turvallisuusnäkökohta on noussut vahvasti esille 

- Savonrantalaisilla on vahva tahto ja halu, että koulu jatkaa 

 

- Ensimmäinen käsittely on sivistyslautakunnassa 16.2.2023, lautakunnan esityslista on julkisesti 

nähtävillä edellisen viikon perjantaina. 

- Valtuustoseminaarissa 13.3.2023 asiana on palveluverkkokäsittely 

- Kaupungin nettisivulle julkaistaan määräajassa saapuneet kommentit 

- Wilmaan suora linkki kommenttisivulle 


